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Informacja z działalności Burmistrza Prudnika za okres od 28 października 

do 28 listopada. Z ważniejszych spraw należy wymienić: 

1. Rozpocznę od cytatu :„Należy wskazać, że spośród wszystkich prognozowanych lat 

najbardziej nierealnie kształtują się wartości wydatków bieżących w roku 2020, w którym 

zaplanowano znaczący spadek omawianej wielkości w stosunku do planu na 2019 r. Warto 

również zauważyć, że wydatki bieżące zaplanowane są  na rok 2020 również w wysokości 

niższej od wydatków zrealizowanych w 2018 roku.” 

To zdanie, które czerwonym kolorem zostało zaznaczone w raporcie  o stanie gminy za 2018 

rok było dla mnie dużym ostrzeżeniem i wyzwaniem, które przez bieżący rok miałem i  mam 

na uwadze. Wieloletnia prognoza finansowa już wtedy wskazywała, że konstrukcja budżetu 

na 2020 rok może okazać się nie lada wyczynem. Choć wnioskowałem o zaciągnięcie kredytu 

na 2019 rok w wysokości  13 350 000 zł to już podpisując umowę wiedziałem, że trzeba 

dołożyć wszelkich starań, aby kwotę wykorzystanego kredytu ograniczyć do minimum, a na 

planowane zadania pozyskać jak najwyższy udział dofinansowania zewnętrznego. Okazało 

się to nie tak proste, gdyż praktycznie zakończone zostały nabory z Regionalnego Programu 

Operacyjnego, a nowa perspektywa jeszcze nie została wdrożona. 

Stąd, jak Państwo pamiętacie podjęta została ryzykowna  decyzja dotycząca realizacji 

programu budowy i modernizacji dróg z głównym założeniem, że uda się uzyskać 

dofinansowanie z  Funduszu Dróg Samorządowych na ich budowę. Okazało się, że ryzyko się 

opłaciło ponieważ z zaplanowanych do budowy na 2019  rok sześciu dróg gminnych tj.  

ul. Przemysłowa (dofinansowana z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Opolskiego)  Kalinowa, Azaliowa, Jaśminowa, Dębowa i droga od ul. Skowrońskiego do  

ul. Powstańców Śląskich  udało się zrealizować wszystkie uzyskując dofinansowanie  

w wysokości ……………. Co stanowi …….% Zrealizowane zadania to nowe drogi gminne  

o łącznej długości  blisko 2,5 km    i  chodniki o tej samej długości. 

Choć nie można jeszcze mówić o wielkości środków jakie zostaną w bieżącym roku 

wykorzystane ze wspomnianego powyżej kredytu, jednak  do minionego wtorku była to 

kwota 4 milionów zł. i mam świadomość, że na pewno kwota ta może wzrosnąć, jednak  nie 

będzie to kwota 13 500 000 zł. 

Kwestie kredytu moim zdaniem będą miały zdecydowany wpływ na naszą sytuację w latach 

przyszłych, jednak ostatecznie fakt ten będziemy analizować początkiem przyszłego roku.  

Co do projektu przedłożonego Radzie Miejskiej budżetu gminy na 2020 rok chciałbym 

wskazać, że na jego dynamikę, a może jej brak mają wpływ uwarunkowania zewnętrzne,  

z którymi borykają się wszystkie samorządy w kraju. Wspomnę o większych wydatkach na 
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oświatę  

w tym wzrost płacy minimalnej, planowany wzrost kosztów energii elektrycznej, który 

ująłem w projekcie, mniejsze dochody z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych, 

czy tez subwencji oświatowej. 

Ostatecznie projekt budżetu na 2020 rok opiewa na kwotę  137.801.000,00zł. z tego: dochody 

na kwotę 127.921.540,00zł, przychody na kwotę 9.879.460,00zł. oraz wydatki na kwotę 

134.771.540,00zł. rozchody na kwotę  3.029.460,00zł. 

Dochody budżetu Gminy Prudnik na łączną kwotę 127.921.540,00 zł stanowią: dochody 

bieżące w kwocie 121.365.059,00 zł – 94,87 % dochodów, dochody majątkowe w kwocie 

6.556.481,00 zł – 5,13 % dochodów. 

W związku z ogłoszeniem przez Ministra Finansów, Inwestycji i Rozwoju górnych granic 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2020 r. oraz minimalnych stawek podatku 

od środków transportowych obowiązujących w 2020r. dokonano porównania ze stawkami 

obowiązującymi w Gminie Prudnik i postanowiono:  

a) stawki kwotowe podatku od nieruchomości podnieść średnio o 7% za wyjątkiem stawek 

podatków od budynków i ich części związanych z prowadzoną działalnością gospodarczą, 

które na: 

- terenie miejskim pozostawiono bez zmian, 

- terenie wiejskim obniżono o 4,78%.  

Ponadto na terenie wiejskim pozostawiono na dotychczasowym poziomie stawkę podatku od 

pozostałych budynków (za wyjątkiem garaży). 

b) stawki podatku od środków transportowych pozostawić bez zmian.  

Natomiast: - podatek rolny uległ podwyższeniu z uwagi na wzrost średniej ceny skupu żyta 

za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy 2019 z kwoty 54,36 zł za 1 dt do 

kwoty 58,46zł za 1 dt  tj. o 7,54%. 

- podatek leśny uległ podwyższeniu z uwagi na wzrost średniej ceny sprzedaży drewna  

z kwoty 191,98 zł za 1 m
3  

do kwoty 194,24 zł za 1 m 
3
, tj. o 1,18 %.  

Na terenie Gminy nie pobiera się opłaty targowej.  

Na dzień sporządzania informacji Gmina Prudnik posiada podpisane umowy 

o dofinansowanie projektów: 

- w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-

2020 pn.  

 Wdrożenie kompleksowej Strategii Niskoemisyjnej w Subregionie Południowym 
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- w ramach Funduszu Mikroprojektów  Euroregion Pradziad Program INTERREG V-A 

Republika Czeska – Polska, tj. pn.  

 Promocja twórczości ludowej na pograniczu polsko-czeskim 

 Prudnicki szlak miejski  

Największymi źródłami dochodów w projekcie budżetu na 2020 r. są: 

1) dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami w kwocie 

40.691.652,00zł  

2) udział gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych w kwocie 20.799.193,00zł  

3) subwencja oświatowa w kwocie 18.734.445,00zł 

4) podatek od nieruchomości w kwocie 11.500.000,00zł 

5) subwencja wyrównawcza w kwocie 10.122.594,00zł 

6) wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jst na podstawie odrębnych ustaw  

w kwocie   4.832.000,00zł 

Dochody bieżące w podziale na dochody własne, subwencje i dotacje z dalszym podziałem 

wg realizowanych tytułów oraz dochody majątkowe wg realizowanych tytułów przedstawiają 

poniższe zestawienia. 

W 2020 r. Gmina planuje przychody w wysokości 9.879.460,00zł z tego: z tytułu kredytu 

długoterminowego zaciągniętego w banku wyłonionym w trybie przetargu nieograniczonego 

na pokrycie planowanego deficytu budżetu w kwocie 6.850.000,00zł. i z tytułu wolnych 

środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 3.029.460,00zł. 

Wydatki budżetowe na 2020 rok ogółem wynoszą 134.771.540,00 zł, z tego: 

- wydatki na zadania własne – 93.982.388,00zł 

- wydatki na zadania zlecone ustawami – 40.691.652,00zł 

- wydatki na realizację umów i porozumień z innymi jst – 97.500,00zł 

1) wydatki bieżące 121.284.801,39zł. tj. 89,99% wydatków ogółem z tego: - wydatki 

jednostek budżetowych, na:  

a) wynagrodzenia i składki od nich naliczane 45 910 640,81zł 

b) wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań 23 906 779,58zł 

- dotacje na zadania bieżące 7 975 000,00zł 

- świadczenia na rzecz osób fizycznych 42 044 503,00zł 

- wydatki na programy finansowane z udziałem środków UE  147 878,00zł 

- wydatki na obsługę długu publicznego 1 300 000,00zł 

2)  wydatki majątkowe 13.486.738,61zł. tj. 10,01% wydatków ogółem.  
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W projekcie budżetu na 2020 rok zaplanowano zadania remontowe na kwotę 1.206.548,73zł, 

w tym kwoty 100.000,00 zł w ramach zadań zleconych. 

Rezerwy zostały ustalone w minimalnych wysokościach wskazanych w ustawach, tj: rezerwę 

budżetową ogólną zaplanowano w kwocie 135.000,00zł tj. 0,1% planowanych wydatków 

budżetowych.  

Rezerwy celowe zaplanowano  w kwocie  1.305.246,00zł, tj. 0,97% planowanych 

wydatków budżetowych, z przeznaczeniem na: 

- odprawy emerytalne, nagrody inne niż uznaniowe dla pracowników w kwocie    

705.846,00zł   

- realizację zadań własnych bieżących z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie   

375.400,00zł 

- opał w jednostkach organizacyjnych gminy w kwocie 124.000,00zł 

- inwestycje i zakupy inwestycyjne w  kwocie  100.000,00zł.  

W projekcie budżetu na 2020r. zaplanowano dotacje w wysokości 7. 975.000,00 zł, z tego: 

1) dla jednostek sektora finansów publicznych w kwocie 3.702.500,00zł 

2) dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w kwocie 4.272.500,00zł 

W projekcie budżetu Gminy Prudnik na 2020 rok, na wydatki bieżące i majątkowe jej 

jednostek pomocniczych zaplanowano kwotę 271.016,19 zł. Zadania realizowane będą  

w ramach funduszu sołeckiego utworzonego na podstawie art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 21 

lutego 2014 r. o funduszu sołeckim (Dz. U. z 2014r. poz. 301 ze zmianami) w związku  

z uchwałą Nr LV/855/2014 Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Prudnik środków stanowiących 

fundusz sołecki.  

Budżet Obywatelski na 2020 rok realizowany jest na podstawie uchwały Nr XI/187/2019 

Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 27 czerwca 2019r. w sprawie ustalenia zasad i trybu 

przeprowadzenia konsultacji społecznych na temat budżetu Gminy Prudnik na 2020 rok.  

W 2020 roku planuje się rozchody budżetu w łącznej wysokości 3.029.460,00zł. 

Całość kwoty przeznacza się na spłatę rat kredytów i pożyczek zaciągniętych przez Gminę 

Prudnik w poprzednich latach. W 2020 roku nie planuje się udzielania pożyczek z budżetu 

Gminy Prudnik.  

Gmina nie posiada zobowiązań z tytułu poręczeń i gwarancji z lat ubiegłych. Gmina Prudnik 

nie posiada umów o partnerstwie publiczno-prywatnym 
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2. W dniu 31 października br. Gmina Prudnik w odpowiedzi na ogłoszone przez Zarząd 

Województwa Opolskiego zaproszenie do składania wniosków o przyznanie pomocy  

w ramach Poddziałania: 5.3.1 Dziedzictwo kulturowe i kultura Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020 złożyła projekt pn „Utworzenie 

Prudnickiej Galerii Sztuki”. 

Głównym celem projektu jest zachowanie i promocja dziedzictwa kulturowego miasta 

Prudnik poprzez utworzenie Prudnickiej Galerii Sztuki w nieużytkowanym od kilku lat 

obiekcie zlokalizowanym przy ul. Rynek 2. W powstałym w ramach projektu obiekcie 

prezentowane będą obrazy sztuki współczesnej m.in. obrazy Hanny Bakuły, których 

największa w Polsce kolekcja należy do Muzeum Ziemi Prudnickiej w Prudniku. 

Projekt zakłada realizację pięciu następujących zadań: 

1) roboty budowlane związane ze zmianą sposobu użytkowania pomieszczeń biurowych na 

Prudnicką Galerię Sztuki wraz z dostosowaniem toalety dla osób niepełnosprawnych poprzez 

przeprowadzenie prac ogólnobudowlanych. W ramach projektu planowane jest obniżenie 

poziomu posadzki przed wejściem do obiektu galerii poprzez zlikwidowanie pierwszego 

stopnia oraz obniżenie do poziomu nowej posadzki murku przyporowego oraz montaż 

platformy schodowej dla osób niepełnosprawnych.  

2) zakup wyposażenia (w postaci: Komplet 10 postumentów wystawienniczych, stojaka/ 

potykacza metalowego wraz z nadrukiem, miernik do pomiaru temperatury, wilgotności  

i ciśnienia wraz z oprogramowaniem kalibracyjnym, monitoringu wizyjnego, 2 szt. 

odtwarzaczy dedykowanych dla osób niewidomych oraz słabo widzących, opracowanie 

audiodekrypcji do obrazów oraz zakup osuszacza mobilnego.  

3) wykonanie renowacji mebli i stylizowanego szyldu;  

4) nadzór inwestorski;  

5) promocję projektu. 

Wartość całkowita projektu wynosi 373 508,98 zł a Gmina Prudnik na jego realizację ubiega 

się o dofinansowanie w wysokości 298 769,83  zł stanowiącej aż 79,99 % kosztów 

kwalifikowalnych. 

Złożony projekt zakłada jego rzeczową realizację w terminie do końca listopada 2020 r. 

 Decyzji o wyborze projektów do dofinansowania spodziewać należy się w okresie ok.  

6 miesięcy o czym będę Państwa radnych informował.   

 

3. Również  31 października br Gmina Prudnik złożyła w Opolskim Urzędzie Wojewódzkim 

wniosek o dofinansowanie projektu pn Poprawa sytuacji bytowej rodzin romskich w Prudniku 
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poprzez remont lokali mieszkalnych”  w ramach rządowego „Programu integracji 

społeczności romskiej w Polsce na lata 2014-2020”. 

Zakres rzeczowy projektu przewiduje wykonuje niezbędnych prac remontowych ( z zakresu 

wymiany stolarki okiennej lub wymiany podłogi) w 14 lokalach mieszkalnych zamieszkałych 

wyłącznie przez rodziny romskie. 

Całkowita wartość kosztorysowa projektu wynosi 88 349,18 zł a Gmina Prudnik ubiega się  

o jego dofinansowanie w kwocie 79 500,00 zł. Zgodnie z uregulowaniami Programu 

integracji społeczności romskiej w Polsce na lata 2014-2020, nie określa on wysokości 

dofinansowania a decyzja o ewentualnej wysokości dofinansowania podjęta zostanie przez 

organy administracji rządowej oceniające złożone projekty (tj. Urząd Wojewódzki, 

Ministerstwo). Na obecnym etapie Gmina Prudnik nie jest w stanie określić procentowej 

wysokości ewentualnego dofinansowania aczkolwiek Gmina nasza wnioskuje  

o dofinansowanie w wysokości 90% wartości kosztorysowej projektu. 

Zgodnie z informacjami uzyskanymi w Opolskim Urzędzie Wojewódzkim decyzja o wyborze 

zadań nastąpi w terminie do końca marca 2020 r.      

 

4. Zgodnie z wcześniejszymi informacjami dotyczącym sytuacji Spółki Zakład Usług 

Komunalnych, informuję, że trwają prace związane z opracowaniem programu 

restrukturyzacji spółki przez firmę LPW Sp. z o.o. z siedzibą w Katowicach przy ulicy 

Żeliwnej  

Programu restrukturyzacji jednoosobowej spółki Gminy Prudnik Zakład Usług Komunalnych 

Sp. z o.o. obejmować będzie: 

1) analizę sytuacji ekonomicznej Spółki,  

2) analizę zasadności ponoszonych kosztów w poszczególnych działach działalności Spółki 

oraz poprawności kwalifikowania ich do poszczególnych działów, 

3) zgodność obciążania Gminy kosztami z odpowiednimi zapisami umów (porozumień) 

dotyczących powierzenia zadań, zarządzania mieniem, użytkowania mienia,  

4) rzeczywista efektywność działalności poszczególnych działów Spółki  z uwzględnieniem 

rachunku ekonomicznego,  

5) analiza struktury organizacyjnej Spółki, 

6) ocena efektywności zarządzania Spółką, 

7) propozycje działań sanacyjnych w tym działań restrukturyzacyjnych,  
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5. Kilka słów jestem winien Państwu w związku z przedstawionym przeze mnie na dzisiejszej 

sesji Rady Miejskiej projektem uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Prudniku, który jest placówką wsparcia dziennego dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. Środowiskowy Dom Samopomocy w Prudniku powstał w 1996 roku. W roku 

2016 zgodnie z art. 111 „a” ustawy  z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej, Rada 

Miejska w Prudniku  włączyła  do Ośrodka Pomocy Społecznej Środowiskowy Dom 

Samopomocy, gdyż cytowany powyżej przepis dopuszczał  w ramach ośrodka pomocy 

społecznej funkcjonować innej jednostce organizacyjnej pomocy społecznej. Faktycznie, jako 

samodzielna jednostka organizacyjna gminy Środowiskowy Dom Samopomocy przestał 

istnieć z chwilą podjęcia uchwały. 

Uchwała Rady Miejskiej Nr XXV/405/2016 o połączeniu jednostek została podjęta  

30 czerwca 2016 roku, a już 5 września 2016 roku przyjęta została ustawa  o zmianie ustawy 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy  

o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw, w której zmieniono 

art. 111 a, który określa, że gmina może połączyć ośrodek pomocy społecznej z ośrodkiem 

wsparcia, z wyłączeniem ośrodka wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, a takim 

ośrodkiem jest Środowiskowy Dom Samopomocy. 

Tym samym w artykule 5 ust 1 w/w ustawy stwierdzono, że powstałe przed dniem wejścia  

w życie  ustawy jednostki organizacyjne pomocy społecznej nie spełniające wymagań, o 

których mowa w cytowanym przepisie  mogą funkcjonować na dotychczasowych zasadach 

do dnia 31grudnia 2019r. - tak więc ze względów prawnych rozdzielenie OPS  

i Środowiskowego Domu Samopomocy jest konieczne, jednak z oceny połączonych 

jednostek uważam, że rozwiązanie to miało sens i ekonomiczne uzasadnienia. 

Chciałbym uspokoić zainteresowane osoby, że w kwestii merytorycznego funkcjonowania  

Środowiskowego Domu Samopomocy nic się nie zmienia poza formą organizacyjną tej 

jednostki. 

 

6. Zmiany organizacyjne, jakie proponuję dzisiaj w funkcjonowaniu jednostek 

organizacyjnych gminy Prudnik są wielowymiarowe. Choć w pierwotnej wersji po 

przeprowadzonych zmianach personalnych na stanowisku Dyrektora Ośrodka Sportu  

i Rekreacji został ogłoszony nabór na wakujące stanowisko, który nie przyniósł 

rozstrzygnięcia – sięgnąłem do analiz funkcjonowania jednostek organizacyjnych gminy pod 

kątem kosztów ich działalności w tym zatrudnienia oraz analizę przedmiotu działalności tych 

jednostek wykonanych w II półroczu br. 
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Mając na uwadze ocenę Najwyższej Izby Kontroli dot. funkcjonowania gminnych jednostek 

przyjąć należy, że tworzenie przez gminę dwóch lub więcej jednostek o podobnym 

przedmiocie działalności powinno być stosowane jedynie  w sytuacjach, gdy jest to 

najkorzystniejszym rozwiązaniem pod względem ekonomicznym i organizacyjnym. Należy 

zaznaczyć, że podział takich samych zadań pomiędzy kilka podmiotów gminnych powoduje 

wzrost kosztów realizacji tych zadań, np. poprzez dublujące się koszty administracyjne,  

a także może mieć negatywny wpływ na skuteczność wykonywania zadań. Te spostrzeżenie 

pozwoliły mi na wyłonienie dwóch jednostek o zbliżonych zadaniach oraz zadaniami 

zbieżnymi z innymi jednostkami gminy. Dla przykładu Agencja Promocji i Rozwoju Gminy 

zajmowała się między innymi promocją, zarządzaniem nieruchomościami na wynajem, czy 

też organizacją, czy też współorganizacją  imprez o zasięgu gminnym i ponad gminnym.   

Z kolei Ośrodek Sportu i Rekreacji oprócz działalności merytorycznej prowadził działalność 

promocyjną organizowanych imprez, czy też winien prowadzić promocję zdrowego 

sportowego trybu życia. Na dokładkę Gmina Prudnik posiada profesjonalnego zarządcę 

nieruchomości zakład Usług Komunalnych, który w ramach zawartych umów zarządza 

mieniem gminy. Zarówno Agencja Promocji i Rozwoju Gminy, jak i Ośrodek Sportu  

i Rekreacji posiada odrębne służby finansowe i administracyjne. Uznałem, że połączenie tych 

dwóch jednostek może przynieść wymierne korzyści, w tym między innymi: 

- oszczędności organizacyjne w tym związane  z wykorzystaniem zasobów ludzkich, 

- optymalizację kosztów działalności połączonych jednostek, 

- optymalizację zarządzanym majątkiem poprzez prawidłowe i oszczędne gospodarowanie 

nieruchomościami gminnymi, które zostaną przekazane w zarządzanie Zakładowi Usług 

Komunalnych.  Poczynione analizy wykazały, że wskazanym jest połączenie Ośrodka Sportu 

i Rekreacji i Agencji Promocji i Rozwoju Gminy Prudnik w jedną jednostkę. 

W ten sposób: 

- majątek Agencji Promocji i Rozwoju Gminy Prudnik w postaci inkubatorów 

przedsiębiorczości w związku z zakończeniem trwałości projektu zostanie przekazany  

w zarządzanie do Zakładu Usług Komunalnych, (w budynkach około 70% lokali 

wynajmowanych jest z czynszem rynkowym, funkcja inkubatora będzie utrzymywana na 

wyznaczonych wolnych lokalach). Szacuje się, że oszczędności z tego tytułu wyniosą około 

300 000 zł. do planu na rok 2020. Również obiekty, w których nie były  realizowane zadania 

własne z zakresu sportu zostaną po ustaleniu ich dominującej funkcji przekazane  

w użytkowanie innym podmiotom np. obiekt Centrum Sportowego w Niemysłowicach. 

Optymalizowane będzie również zatrudnienie w kontekście realizowanych zadań. 
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Ze względu na zastaną sytuację organizacyjną Ośrodka Sportu i Rekreacji postanowiłem, że 

jednostką przejmującą winna zostać Agencja Promocji i Rozwoju Gminy Prudnik. W związku 

z tym Agencja Promocji i Rozwoju Gminy Prudnik przejmuje mienie włączonej jednostki 

oraz jej należności i zobowiązania, a  pracownicy zatrudnieni na dzień połączenia w Ośrodku 

Sportu i Rekreacji w Prudniku stają się na zasadach określonych w art. 23¹ Kodeksu pracy, 

pracownikami Agencji Promocji i Rozwoju Gminy Prudnik. 

Kwestie osobowe związane z zarządzaniem jednostką mogą być wdrożone po przyjęciu przez 

Radę Miejska uchwały w sprawie połączenia jednostek.  

 

7. Informuję, że zgodnie z budżetem Gminy prudnik na 2019 rok przeprowadzono 

następujące procedury przetargowe: 

1) rozstrzygnięto przetarg na budowę tarasu rekreacyjnego w Środowiskowym Domu 

Samopomocy ogłoszonym przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Prudniku. Umowę podpisano 

z Konsorcjum firm: Lider konsorcjum - RYMAR Sp. z o.o. 47-225 Kędzierzyn-Koźle ul. 

Przyjaźni 45A, Członek konsorcjum – Przedsiębiorstwo Robót Remontowo-Budowlanych 

„RYMAR” R. Szejna M. Biała-Bajor sp. Jawna 47-225 Kędzierzyn-Koźle ul. Przyjaźni 45A. 

Kwota umowy: 112 483,80 zł. 

2) ogłoszono przetarg na konserwację oświetlenia ulicznego Gminy Prudnik. Oferty otwarto 

26.11.2019 r. Wpłynęło 3 oferty. Trwa procedura sprawdzania ofert.  

3) ogłoszono przetarg na świadczenie usług przewozu pasażerów na linii komunikacji 

miejskiej w  Prudniku. Otwarcie ofert odbyło się 27.11.2019 r. Wpłynęła 1 oferty. Trwa 

procedura sprawdzania oferty. 

4) rozpoczęto procedurę z wolnej ręki na podst. art. 67 ust. 1 pkt 12 ustawy Prawo zamówień   

publicznych na odbiór i zagospodarowanie odpadów z nieruchomości zamieszkałych  

i w części nie zamieszkałych (mieszane) w Gminie Prudnik. Do negocjacji zostanie 

zaproszony Zakład Usług Komunalnych Jednoosobowa Spółka Gminy z o.o. w Prudniku. 
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8. W odpowiedzi na wniosek Dyrektora Zakładu Karnego w Nysie na podstawie § 4 ust. 1 

Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 21 sierpnia 2017 r. w sprawie trybu 

wyznaczania podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać prace na cele społeczne, 

oraz czynności tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy, informuję że na terenie 

Gminy Prudnik do wykonywania pracy przez skazanych w roku 2020 wskazałem: jednostkę 

organizacyjną gminy - Ośrodek Sportu i Rekreacji  w Prudniku,  Klasztor Zakonu Braci 

Mniejszych w Prudniku. 

 

9. W odpowiedzi na wniosek Prezesa Sądu Rejonowego w Prudniku na podstawie § 3 ust. 2 

Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010 r. w sprawie podmiotów,  

w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna, 

informuję, że na terenie Gminy Prudnik do wykonywania pracy przez skazanych wskazałem 

Zakład Usług Komunalnych jednoosobową spółkę gminy Prudnik z o.o. 

 

10. Jak wcześniej informowały media, Gmina Prudnik uruchomiła Patrol Ekologiczny, który 

będzie wykonywany przez Straż Miejską. Działanie to związane jest przede wszystkim  

z zanieczyszczeniem powietrza i kontrolą palenisk na poszczególnych nieruchomościach. 

Oczywiście Patrol będzie kontrolował teren gminy, ale będzie też reagował na zgłoszenia 

mieszkańców. W ramach tego działania Strażnicy w przypadku powzięcia wątpliwości co do 

jakości paliwa używanego do spalania będą mogli pobrać próbki np. popiołu, których badania 

w sposób jednoznaczny będą wskazywać, czy doszło do termicznego przekształcania 

(spalania) substancji niedozwolonych w postaci odpadów. Mamy już oferty certyfikowanych 

laboratoriów, które będą wykonywać badania, a ich koszt oscyluje od 300 – 600 zł za każdą 

zbadaną próbę. Patrol zostanie wyposażony również w inne przyrządy w tym miernik do 

badania wilgotności drewna używanego do spalania.  

Przypomnę, że na terenie województwa opolskiego obowiązuje Uchwała Nr XXXII/367/2017 

Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 26 września 2017 r. w sprawie wprowadzenia na 

obszarze województwa opolskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw. Ograniczenia obejmują cały rok kalendarzowy. 

Uchwała dotyczy instalacji, w których następuje spalanie paliw stałych w tym  

w szczególności kotły, piece i kominki, jeżeli: 

1) dostarczają ciepło do systemu centralnego ogrzewania lub 

2) wydzielają ciepło poprzez: 
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a) bezpośrednie przenoszenie ciepła lub 

b) bezpośrednie przenoszenie ciepła w połączeniu z przenoszeniem ciepła do innego nośnika. 

Podmiotami, dla których wprowadzono ograniczenia są podmioty eksploatujące te instalacje. 

Ponadto w  instalacjach wprowadzono ograniczenia polegające na zakazie stosowania: 

1) węgla brunatnego oraz paliw stałych produkowanych z wykorzystaniem tego węgla, 

2) mułów i flotokoncentratów węglowych, tj. paliw o uziarnieniu mniejszym niż 3 mm, 

3) paliw stałych produkowanych z wykorzystaniem mułów lub flotokoncentratów 

węglowych, 

4) paliw stałych produkowanych z węgla kamiennego, w których zawartość frakcji  

o uziarnieniu mniejszym niż 3 mm jest większa niż 15%, 

5) drewna i biomasy drzewnej, których wilgotność w stanie roboczym przekracza 20%. 

11. Przez miniony miesiąc odbyliśmy kilka spotkań z zarządcami nieruchomości z terenu 

naszej gminy oraz na roboczo pracował zespół dostosowujący regulamin utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Prudnik do zmienionej ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach. Ustawa weszła w życie 26 września. W związku z tym, że z dniem  

31 grudnia 2019 roku kończy się nam umowa na odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych, przed udzieleniem kolejnego zamówienia na tą usługę jesteśmy zobowiązani 

do  dostosowania regulaminów do nowej ustawy. Wydawać by się mogło, że nowa ustawa nie 

jest rewolucją w odpadach, jednakże jej stosowanie zmienia filozofię gospodarowania 

odpadami komunalnymi przede wszystkim w ten sposób, że znosi dowolność w zakresie 

segregowania, czy też nie segregowania odpadów komunalnych. Od wejścia w życie ustawy 

segregowanie odpadów przez każdego mieszkańca naszego miasta jest obowiązkowe. Gmina 

jest zobowiązana ustalić stawkę podwyższoną (karną) dla osób, które z tego obowiązku nie 

wywiązują się. Niektóre przepisy ostatecznie przesądzają, że obowiązki właściciela  

w zabudowie wielorodzinnej realizuje wspólnota i Spółdzielnia Mieszkaniowa. Ta sytuacja 

oznacza, że praktycznie każdy mieszkaniec nieruchomości wielorodzinnej, z której została 

złożona deklaracja odpowiada za segregację odpadów i do niego może być adresowana 

również podwyższona opłata w przypadku nie wywiązywania się z tego obowiązku. Tak więc 

sytuacja ta wymusiła, że Gmina musiała odstąpić od systemu kodowania worków  

z odpadami w zabudowie wielorodzinnej przez każdego właściciela/najemcę lokalu 

wprowadzając w to miejsce jedynie system kontroli – kodowania pojemników na odpady.   

W uproszczeniu można powiedzieć, że  o fakcie nieprawidłowego segregowania odpadów  

w gnieździe zostanie powiadomiona przez firmę wywozową gmina i zarządca nieruchomości, 
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a to powinno być sygnałem do zbadania sprawy i  wdrożenia  procedur zmierzających do 

wymierzenia opłaty podwyższonej.  

 

12. Kończąc sprawozdanie z bieżących spraw związanych z funkcjonowaniem gminy, 

chciałbym przypomnieć, że mija właśnie I rok naszej kadencji Państwa Radnych, jako Rady 

Miejskiej, mojej jako Burmistrza Prudnika. Nie chciałbym rozwodzić się z tego miejsca co 

udało się, a czego nie udało się zrobić w tym czasie, jednak zapraszam na jutrzejszą 

konferencje prasową, na której postaram się podsumować ten miniony okres. 

 


